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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 17. januar 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 221 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 221:
”Kan ministeren forklare, hvorfor regeringen har tilføjet godkendelse fra Eks-
pertudvalget til kriterierne for, at Region Syddanmark kan få lov til at bevare en 
akutmodtagelse i Svendborg? ”

Svar:
En akutmodtagelse i Svendborg skal ikke godkendes af ekspertpanelet vedr. 
sygehusinvesteringer. Ekspertpanelet behandler og vurderer i henhold til sit 
kommissorium de enkelte projekter, som regionerne søger finansiering til fra 
kvalitetsfonden som led i de aftalte investeringer i fremtidens sygehusstruktur. 
Det sker på grundlag af principper, som er aftalt mellem den tidligere regering 
og Danske Regioner. Som grundlag for denne vurdering har panelet i henhold 
til kommissoriet tillige gennemgået de samlede sygehusplaner for at kunne 
vurdere, om de konkrete projekter samlet set understøtter en rationel syge-
husstruktur. Regeringen træffer beslutning om tilskud fra kvalitetsfonden på 
grundlag af panelets indstillinger. 

Et nyt projekt for Nyt OUH, som indebærer, at hospitalet skal varetage akutbe-
tjening for 200.000 færre indbyggere og have flere elektive funktioner vil være 
væsentligt ændret i forhold til det hidtidige. Det ville skulle godkendes igen af 
regeringen og derfor også forelægges ekspertpanelet ligesom alle andre god-
kendelser af kvalitetsfondsprojekterne.
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